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§ 33 Dnr 2023-000098 

Ekonomiutbildning  

Kommunstyrelsens beslut 

Utbildningen avslutas. 

Sammanfattning av ärendet 

Ekonomichef Björn Hylenius håller en ekonomiutbildning för kommunstyrelsen 

och presidierna i de helägda kommunala bolagen. 

Utbildningens innehåll är ekonomistyrning och grundläggande kommunal ekonomi 

och berör bland annat: 

• Skillnader mellan kommun och bolag 

• Var kommer pengarna ifrån? 

• Lagar och regler 

• Ekonomiska begrepp 

• Investeringar och underhåll 
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§ 34 Dnr 2024-000001 

Godkännande av dagordning 

Kommunstyrelsens beslut 

Godkänna dagordningen med förslagna tillägg. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen ska fastställa dagordningen. Följande ändringar föreslås: 

Extraärenden 

Stig Eng (C): 

Samhällsutvecklingen i kommunen. 

Uppvaktning i samband med Plyfas tidigare huvudägare Jussi Juselius bortgång. 
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§ 35 Dnr 2024-000002 

Ordföranden informerar 

Kommunstyrelsens beslut 

Godkänna informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsens ordförande Ola Wigg (S) informerar om följande aktuella 

ärenden: 

Hälsingerådet 

Inom hälsingerådet så har vi sedan tidigare beslutat om en gemensam IT-

organisation. Processen löper på men det har inte varit helt problemfritt. Vi har även 

varit på ett besök och fått information om hur Sundsvall arbetar med frågan där 

även Ånge har klivit in. Det skulle vara möjligt för oss som kommun att hoppa på 

detta, liksom för alla Hälsingekommuner. Vi upplevde det hela som mycket 

intressant. 

Rekryteringen av en person till utvecklingskontoret ligger i startgropen efter ett 

inledande möte med en tänkt rekryteringsgrupp. Den skulle då bestå av mig 

kommunstyrelsens ordförande (KSO) från Nordanstig, Yoomi Renström KSO från 

Ovanåker, Helena Tillstrand kommunchef i Bollnäs och troligen HR-chefen från 

Söderhamn. 

Jag har också varit med på ett möte med den mediabyrå som sköter hemsidan 

Hälsingland.se. Hemsidan kommer att övergå till Hälsingerådet och de behöver 

lägga över sitt innehåll på en egen sida.  

Sundsvallsregionen 

Sundsvallsregionen har haft ett möte i Sundsvall där vi i en workshop diskuterade 

gruppvis, Sundsvallsregionens uppgift och vad vi alla förväntade oss av den. Detta 

var med anledning av att Nordanstig och Hudiksvall ställt frågan och begärt att reda 

ut nyttan och intresset av samarbetet. 

Det redovisades också resultatet av de intervjuer som gjorts av konsulterna som 

ledde workshopen. 

Det visade sig att alla tyckte att samarbetet i Sundsvallsregionen var väldigt viktigt 

och ville att det skulle fortsätta. 

Näringsliv 

Vi har haft företagsbesök på Stenhuggarn och Jannes bilservice. Bägge var väldigt 

givande 
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Forts. § 35 

 

Övrigt 

Nordanstigs Bostäder AB har startat processen med att rekrytera en ny VD och 

annonsen ligger ute. 

Ostkustbanan 2015 AB har haft ett styrelsemöte med en workshop. Fokus låg på 

vilken infallsvinkel som man tyckte var det mest framkomliga. 

Vi har träffat ett företag som vill bygga vindkraft i Silja, där de berättade om hur de 

tänkt att lägga fram det hela i samrådsmötena.  

En lärare vid Bergsjö skola har tagit initiativet att anordna en fotbollscup för 

högstadieeleverna i Nordanstigs och Hudiksvalls kommuner. Turneringen kommer 

att genomföras under sista skolveckan före sommarlovet. 
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§ 36 Dnr 2024-000003 

Kommunchefen informerar 

Kommunstyrelsens beslut 

Godkänna informationen. 

Jäv 

Andreas Högdahl (NoP) anmäler jäv under informationen om hemsändningsbidrag 

och deltar inte på den punkten. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunchef Erik Hedlund informerar om följande aktuella ärenden: 

Sundsvallsregionen 

Sundsvalls kommun har ett intressant arbetssätt kring IT- och informationssäkerhet 

vilket även Ånge kommun nu har anslutit sig till. Det är möjligt även för 

Nordanstigs kommun och andra hälsingekommuner att ingå i samarbetet. 

Mittuniversitetet 

Kommunen deltar i ett samverkansprojekt kring forskning kopplat till 

kärnverksamheten och folkhälsan tillsammans med Mittuniversitetet och 

kommunerna i Sundsvallsområdet. Projektet har kommit halvvägs och kommer att 

utvärderas utifrån vilken nytta Nordanstig har av att delta i projektet. 

Övrigt 

Rekryteringen av en ny vd till Nordanstigs Bostäder AB pågår. 

Rekrytering av ny verksamhetschef för utbildning har inletts. Mer information 

kommer på ledningsutskottets sammanträde i mars 2024. 

En träff har genomförts mellan kommunen, PRO och Röda Korset för att hitta 

samarbetsformer. 

Krisberedskapsfrågorna har från 1 januari 2024 flyttats från Norrhälsinglands miljö- 

och räddningsnämnd till kommunstyrelsen och en beredskapssamordnare är 

anställd. 

Arbetet med bokslut och årsredovisning för 2023 och budgetarbetet inför 2025 

pågår just nu. 

Möjligheten för stöd till kommersiell service, så kallat hemsändningsbidrag och 

servicebidrag håller på att utredas. Cirka 90 medborgare använder sig av någon av 

dessa tjänster. 
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§ 37 Dnr 2024-000004 

Information från utskotten 

Kommunstyrelsens beslut 

Godkänna informationen. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Utbildningsutskottets ordförande Tor Tolander (M) informerar om följande aktuella 

ärenden inom utbildningsutskottets verksamheter: 

Bokslutet för 2023 är inte klart men det vi kan säga är att stadsbidragen ger ett 

överskott som leder till att utbildningsverksamheten får ett positivt resultat. 

Personalkostnaderna har dock gått med ett underskott på 2 mnkr. 

Januari 2024 visar inga ekonomiska avvikelser. 

Rekryteringen av rektorer har givit resultat och vi hälsar Helena Svenskas 

välkommen som ny rektor för Bergsjö skola från sommaren. Fram tills det fortsätter 

Eva Nilsson. 

Utbildningschefen Thomas Larsson har avslutat sin tjänst. Per Dahlström går upp 

som tjf. utbildningschef under rekryteringsperioden av ny utbildningschef. 

Rekryteringsprocessen är inledd. 

Samverkansavtalet med Hudiksvalls och Ljusdals kommuner är klart. 

Omorganisationen av lärare/mentorer på högstadiet i Bergsjö är genomförd och har 

fått god effekt. Stämningen/lärmiljön har förbättrats mycket sedan höstterminen. 

Inköp av övervakningskameror samt investeringar i miljölyft på högstadiet är 

beslutade och genomförs. Information om detta kommer ges till utskottet 

19 mars 2024. 

För närvarande beslutas om avvikelser från kommunens skolskjutspolicy ska göras 

vintertid på individnivå och är mycket restriktiv. Arbete med att utreda hur en 

strategisk vintervägspolicy skulle kunna se ut kommer genomföras under läsåret i 

syfte att säkerställa alla elevers behov på ett likvärdigt sätt. 

Utbildningsverksamheten har medverkar på Rucx summit och RUN-seminariet med 

politiker och en stark representation från skolans ledning. 

Samverkan med skolorna inom Västernorrlands och Gävleborgs län ger oss tillgång 

till stora nätverk och tillgång till pågående utveckling av både kompetensutveckling 

och pedagogiska framsteg. 
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Forts. § 37 

 

Omsorgsutskottets ordförande Stefan Nybom (S) informerar om följande aktuella 

ärenden inom omsorgsutskottets verksamheter: 

Månaden som gick präglades i hög grad av det arbete som pågår då det gäller att 

komma till en budget i balans. Arbetet fortsätter nu för verkställighet och i vissa 

delar för att svara upp på de uppdrag om vidare utredning som politiken beställt 

kring mathantering och matdistribution. 

Vid februaris omsorgsutskott fick vi en grundlig genomgång av 

arbetsmarknadsläget i kommunen i jämförelse med andra kommuner, region och 

rike. Den befarade ökningen av arbetslöshet i kommunen har i princip uteblivit. En 

oroande tendens syns dock vad gäller unga. Här kan vi nu se en viss ökning. Enligt 

siffrorna är det relativt små förändringar så det återstår att se om det faktiskt är en 

trend eller tillfälligheter. Den senaste månaden antyder en minskning i absoluta tal. 

Det förebyggande arbetet med barn och unga är viktigt utifrån flera perspektiv 

såsom folkhälsa, skolframgång m.m. Sociala myndighetsnämnden gjorde därför i 

februari ett studiebesök på Familjecentralen i Bergsjö. Verksamheten känns stabil 

med engagerad personal i väl anpassade lokaler och med nöjda barn och föräldrar. 

Utifrån bland annat det nyligen antagna Folkhälsopolitiska strategierna är det 

viktigt att utveckla det förebyggande arbetet, kanske i synnerhet bland barn, unga 

och deras familjer. 

Samverkan med regionen och andra kommuner är en viktig fråga. Vid senaste mötet 

fick vi en rapport om arbetet inom Nätverk Välfärd. Många frågor är uppe på 

dagordningen och gränsdragningen mellan region och kommun prövas ständigt. 

Känns som om vi borde komma vidare från att vara ett informationsforum till ett 

forum för mer konkret samarbete. Ett exempel från den senaste tiden där det 

uppenbarligen brustit är nedläggning av en avdelning inom psykiatrin på 

Hudiksvalls sjukhus. Den typen av stora förändringar som ger återverkan på 

kommunerna bör alltid föregås av en dialog.  

Under månaden har vi haft möten med de kommunala råden för äldre och 

funktionshindrade. De är viktiga mötesplatser för dialog med brukargrupperna och 

en del i den kommunaldemokratiska processen. Kan tyvärr noteras att oppositionen 

inte nyttjar sina platser i råden och därmed missar en del av den process som i 

slutändan kan leda framåt till bättre underbyggda beslut. 

 

Ledningsutskottets ordförande Lars Hed (M) informerar om följande aktuella 

ärenden inom ledningsutskottets verksamheter: 

Ny beredskapssamordnare har tillträtt i sin tjänst.  

Ny kulturutvecklare och enhetschef för kultur och fritid har tillträtt.  

Planarkitekt är tillbaka från föräldraledighet.  

Renovering av socialkontoret fortsätter, väntas klart under mars månad.  
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Forts. § 37 

 

 

Verksamheten har genomfört en särskild besiktning av Gnarps förskola och en 

kalkyl för hantering av bristerna är klar.  

Ändrad detaljplan för nytt särskilt boende är antagen, beslutet vann laga kraft 

2 mars 2024. Detaljplanen beställdes av ledningsutskottet i januari 2023. 

Gällande beslut vill jag informera följande:  

Under ekonomi beslutades att uppföljning av bygglovs- och tillsynsärenden samt 

sjukfrånvaro skall överlämnas till kommunstyrelsen för utökad analys.  

Startbesked för vägbelysning gavs i tre områden i kommunen, Bergsjö, Hassela och 

Strömsbruk. 
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§ 38 Dnr 2023-000707 

Redovisning enligt årsplan för utbildningsutskottets 
verksamheter 

Kommunstyrelsens beslut 

Godkänna redovisningen. 

Sammanfattning av ärendet 

Enligt årsplanen för uppföljning av utbildningsverksamheten så ska följande delar 

redovisas: 

• Kränkande behandling 

• Olycksfall och tillbud 

• Synpunkter och klagomål 

 

Kränkningar 

Övergången till ett nytt årshjul 2024 innebär att vi rapporterar kränkningar två 

utskott i rad. Vi har flyttat rapporteringen från december till februari för att kunna få 

med hela höstterminens kränkningar i redovisningen. Nedanstående rapport är 

föregående rapportering uppdaterad med de kränkningar som kom in under 

december månad. Det som hände under december visar att diskussionen efter 

rapporteringen då hade effekt, framför allt på Bergsjö skola. 

Under hösten har 137 kränkningsanmälningar gjorts till huvudman. Det är väl i 

paritet med det antal som kom in förra läsåret. De utvecklingsområden som då 

noterades, nätet och idrotten, kvarstår som utvecklingsområden. Bara en anmälning 

har skett på nätet och ingen på idrotten. 

Bergsjö skola har under slutet av året tagit kraftigt tag i sin inrapportering av 

kränkningar. Fram till och med november hade endast tre kränkningar 

inrapporterats, vilket ändrades till 25 innan året var slut. 

Antalet kränkningar där elev kränkt personal har ökat från nio i våras till 24 nu i 

höst. Vi ser här en ökning som behöver diskuteras i vår ledningsgrupp, liksom 

ovanstående brister. 

Under vårterminen kommer huvudman att använda sig av månadsvisa uppföljningar 

av kränkningarna. 
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Forts. § 38 

 

Olycksfall och tillbud 

Under höstterminen har 220 olycksfall/tillbud noterats i KIA-systemet. Inget av det 

anmälda är av sådan karaktär att det behövts rapporteras vidare till 

Arbetsmiljöverket. 70 av ärendena är från förskolan, vilket är jämförbart med 

vårens siffror. På skolan ser vi emellertid en kraftig ökning, nästan en dubblering. 

Denna kan framför allt kopplas till anpassad grundskola som står för 96 av de 150 

ärendena som kopplas till skolan, jämfört med ett ärende under våren. Nästan allt 

härrör från en avdelning där arbetssituationen under hösten varit mycket besvärlig. 

Vi noterar att ärendena på nytt inte hanteras och skrivs av i enlighet med vår rutin 

för detta. Sannolikt kan detta kopplas till den totala arbetsbördan för ledningen för 

Bergsjö skola. 

Vi noterar också att fritidshemmet står för en mycket liten andel av skolans 

olycksfall/tillbud, trots att det upptar en stor del av arbetsdagen för elever med 

placering där. Endast 16 anmälningar finns under hösten. Orsaken till detta är 

dunkel. Underrapporterar vi? Eller är fritidshemmets pedagogik mindre 

frustrationsskapande? Eller saknar verksamheten ambition att nå sina mål? 

Vi undersöker möjligheten att i stället för KIA rapportera i någon form av e-tjänst 

för elev- och barnrelaterade tillbud/olycksfall i avsikt att kunna göra skarpare 

analyser. 

Synpunkter och klagomål 

Till Barn- och elevombudsfunktionen (BEO) har det under hösten inkommit fyra 

ärenden. Två av dessa har varit kränkningsärenden och har hanterats som sådana 

enligt denna rutin. BEO har därutöver haft dialog med anmälarna. Ett ärende 

handlade om brister i utemiljö gällande tillgänglighet. Dessa ärenden har avslutats. 

Ett handlar om kommunikation mellan hem och skola. Detta ärende pågår. Utöver 

dessa fyra inkom ett ärende som visade sig handla om barn på skolor i andra 

kommuner. 

Verksamheten noterar att vi inte haft någon anmälan till Skolinspektionen sedan 

BEO-funktionen infördes. Inspektionen har emellertid under samma tid också gjort 

det svårare att göra anmälningar (e-tjänsten har tagits bort). 

Utbildningsutskottets ordförande Tor Tolander (M) föredrar ärendet. 

Beslutsunderlag 

1. Thomas Larssons redovisning enligt årsplan februari 2024, dok nr 140666. 

2. Utbildningsutskottet föreslår att kommunstyrelsen godkänner redovisningen 

(utbildningsutskottets protokoll § 5/2024, dok nr 140748). 
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§ 39 Dnr 2024-000005 

Ekonomi- och verksamhetsuppföljning 

Kommunstyrelsens beslut 

Godkänna redovisningen. 

 

Sammanfattning av ärendet 

I verksamhetens uppföljning av nyckeltal per januari 2024 redovisas sjukfrånvaron 

per december för Tillväxt och Service. Under 2023 har de haft en sjukfrånvaro på 

totalt 7,3 procent, och fördelningen mellan kort- och långtidsfrånvaron visar att 

långtidsfrånvaron har minskat med drygt 12 % från 2022 medan korttidsfrånvaron 

ökar. Trenden som man kan se är att det finns en större försiktighet i återgång till 

arbetet efter sjukdom, efter pandemin. Verksamheten jobbar med Sunt arbetsliv och 

att inom särskilt berörda delar, uppdatera sjukskrivnings- och vikarie-

tillsättningsrutiner. Sett över hela 2023 har Tillväxt och service minskat sin 

sjukfrånvaro med 1,8 procent jämfört med 2022. 

Antalet inkomna bygglovsansökningar har minskat. Nationell statistik över antalet 

bygglov för småhus i landet bekräftar en nedgång jämfört med året innan. 

Inbromsningen skedde framför allt i höstas. Fallande köpkraft hos hushållen, ökade 

ränte- och byggkostnader och en kärvande finansiering leder till att bostads-

byggandet bromsar in under 2023 och 2024. Verksamheten behöver vända trenden 

genom att tillgängliggöra fler attraktiva boendemiljöer genom att fullfölja påbörjade 

detaljplanearbeten samt översiktsplan för att motverka det underskott på bostäder 

som i dagsläget finns i kommunen både i och utom tätort.  

Tillsynsärenden 

Samhällsbyggnadsenheten har 56 pågående ärenden varav 37 gäller ovårdad tomt 

och ovårdad byggnad. Tio ärenden handlar om överträdelser av strandskyddet, 

vilket regleras i miljöbalken. Nio ärenden motsvarar olovliga åtgärder inom plan- 

och bygglagens område. Av de nio ärenden som avser olovlig åtgärd inom plan- 

och bygglagen så har beslut tagits om byggsanktionsavgift i tre av dessa. En av 

byggsanktionsavgifterna är överklagad och för två byggsanktionsavgifter inväntas 

betalning innan de kan avslutas. Av de 37 ärenden med ovårdad tomt/byggnad så 

har ett avslutsbeslut tagits där vi inväntar laga kraft innan det kan avslutas. 

Byggnadsnämnden beslutade den 25 januari 2024 att anta TILLSYNSPLAN 2024 - 

Tillsynsplan för byggnadsnämnden enligt plan- och bygglagen och miljöbalken. 

Byggnadsnämnden har skyldighet och befogenhet att bedriva tillsyn inom plan- och 

bygglagen och miljöbalken. Behovet av tillsyn i Nordanstigs kommun är större än 

den kapacitet som finns inom byggnadsnämndens tillsynsområde, varför en 

prioritering krävs. De tillsynsområden som i Nordanstigs kommun kräver mest 

resurser är ovårdade tomter och ovårdade byggnader, olovliga åtgärder samt tillsyn 

inom strandskyddat område.  
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Forts. § 39 

 

Förekomsten av ovårdade fastigheter kan påverka bilden av kommunen negativt, 

varför byggnadsnämndens tillsynsarbete inom detta område är mycket viktigt. 

Arbetet med tillsynen över OVK, obligatorisk ventilationskontroll, är eftersatt och 

bör prioriteras under kommande år. 

Stöd och omsorg 

Antalet vårddygn på korttidsplatserna har ett fortsatt jämnare flöde även under 

januari månad. När det gäller beslut om plats i särskilt boende så är fyra beviljade 

ansökningar inte verkställda varav två vistas på Bållebo. 

Antal utförda hemtjänsttimmar 

Effektiviteten ligger på samma nivå som december 2023. Utifrån de nya 

arbetstidsreglerna som inträdde 1 oktober 2023 har fler personer anställts för att 

täcka helgerna vilket har medfört att det ofta är för mycket personal på 

eftermiddagarna relaterat till att vi har många anställda på heltid. Antalet ärenden 

har fortsatt minskat till följd av öppnandet av SÄBO-platser på Sörgården. 

Åtgärder; alla nya som anställs nu får gå in på en lägre sysselsättning. 

Schemaförändringar har genomförts i samtliga grupper under januari-februari. 

Hemtjänsten samplanerar över områdesgränserna för att täcka upp vid frånvaro för 

att utnyttja personalresurserna på bästa sätt. I utförd tid ingår dubbelbemanning, 

restid och avböjd tid. I använd tid ligger APT, utbildningar, samverkan samt 

introduktion. 

I den ekonomiska månadsuppföljningen per januari 2024 är det ingen av 

verksamheterna som visar någon prognos på avvikelse mot budgeten på helåret. 

Beslutsunderlag 

1. Månadsuppföljning januari 2024 (dok nr 140986). 

2. Ekonomirapport per januari 2024 (dok nr 141008). 
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§ 40 Dnr 2023-000763 

Budgetförutsättningar 2025, Hälsinglands 
Utbildningsförbund 

Kommunstyrelsens förslag 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. Bevilja Hälsinglands Utbildningsförbund en uppräkningsfaktor på 2,7 % för 

budgetåret 2025. 

2. Avslå deras begäran om att statsbidragen, som går till kommunen för planering 

av gymnasial utbildning, grundläggande behörighet för yrkesprogrammen samt 

förstärkning av svenska för invandrare (sfi), ska tillfalla förbundet. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Hälsinglands Utbildningsförbund har inkommit med en begäran om att inför 

budgetåret 2025 bli beviljade en uppräkningsfaktor på 2,7 % och att de statsbidrag 

som går till kommunerna ska tillfalla förbundet. 

Utbildningsförbundets direktion föreslår att medlemskommunerna beslutar om en 

uppräkningsfaktor på 2,7 % samt besluta om att statsbidragen som går till 

kommunerna för planering etc. av gymnasial utbildning, grundläggande behörighet 

för yrkesprogrammen samt förstärkning av svenska för invandrare (sfi) ska tillfalla 

förbundet utifrån det belopp per invånare som utbetalas till medlemskommunerna. 

Utbildningsverksamhetens yttrande 

Det är rimligt att besluta om en uppräkningsfaktor på 2,7 % utifrån de ökade 

kostnader utifrån de kostnadsökningar förbundet kan antas ha under 2025. 

Utbildningsverksamheten föreslår däremot att fullmäktige säger nej till att 

statsbidrag som tillfaller kommunerna för planering etc. av gymnasial utbildning, 

implementering av ämnesbetyg i gymnasieskolan samt grundläggande behörighet 

för yrkesprogrammen ska tillfalla förbundet. De kostnader dessa statsbidrag ska 

täcka är inräknade i den avgift Nordanstigs kommun erlägger till 

utbildningsförbundet efter avräkning. Statsbidragen ska täcka kommunens 

kostnader för detta och måste därför stanna hos kommunen, annars skulle 

kommunen ha betalat två gånger för samma sak. 

Kostnaden för förbundet finns avsatt i budgeten för 2025. Nordanstigs kommun har 

avtalat att avräkning görs mot faktiskt kostnad avseende gymnasieverksamheten. 

Effekten av detta beslut kan därför inte exakt bestämmas innan 2025 har avräknats. 

Utbildningsutskottets ordföranden Tor Tolander (M) föredrar ärendet. 
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Forts. § 40 

 

Beslutsunderlag 

1. Skrivelse från Hälsinglands Utbildningsförbund, dok nr 139928. 

2. Verksamhetschef Thomas Larssons tjänsteutlåtande 2024-01-12, dok nr 

140384. 

3. Utbildningsutskottet föreslår att fullmäktige beslutar att bevilja Hälsinglands 

Utbildningsförbund en uppräkningsfaktor på 2,7 % för budgetåret 2025. Avslå 

deras begäran om att statsbidragen, som går till kommunen för planering av 

gymnasial utbildning, grundläggande behörighet för yrkesprogrammen samt 

förstärkning av svenska för invandrare (sfi), ska tillfalla förbundet 

(utbildningsutskottets protokoll § 6/2024, dok nr 140749). 
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§ 41 Dnr 2022-000111 

Ansökan om förändring för beviljat bidrag ur 
Projektbidrag 2022 Padelhall 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Bevilja ändring av inriktning av projektet till upprustning av den befintliga 

hallens racketsporter. 

2. Bevilja föreningen 40 000 kronor av det tidigare beviljade bidraget. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Föreningen Gnarpsviljan ansöker om ändring av inriktningen på deras beviljade 

Projektbidrag 2022. Föreningen sökte bidrag för att bygga en padelhall och 

beviljades 100 000 kronor till projektet. På grund av en överetablering av 

padellhallar i kommunen så avbröt de sedan dessa planer.  

Föreningen vill nu ändra inriktningen på projektet till att förbättra förutsättningarna 

i den befintliga anläggningen för racketsporter såsom tennis, badminton och 

bordtennis. De uppskattar att kostnaden för detta är 70 000 kronor. 

Beredningsgruppen för föreningsfrågor har behandlat föreningens ansökan om 

ändring. Beredningsgruppen föreslår att föreningen beviljas att ändra inriktning av 

projektet samt att föreningen får utbetalt ca 55 % av beloppet 70 000 kronor.  

Resonemanget har varit att om föreningen hade skickat in en sådan ansökan vid 

ansökningstillfället för Projektbidrag 2022 så skulle föreningens ansökan 

kategoriserats som Barn och unga, och troligen beviljats bidrag med ca 55 % av det 

sökta beloppet. I projektbidragen 2022 fick andra ansökningar i det prioriterade 

området Barn och unga ca 55 % i bidrag av det ansökta beloppet. 

Andreas Högdahl (NoP) föredrar beredningsgruppens förslag. 

Beslutsunderlag 

Beredningsgruppen för föreningsfrågor föreslår kommunstyrelsen att bevilja 

ändring av beviljat Projektbidrag 2022 enligt beredningsgruppen för 

föreningsfrågors förslag: Bevilja ändring av inriktning av projektet till upprustning 

av den befintliga hallens racketsporter samt bevilja föreningen 40.000 kr av det 

tidigare beviljade bidraget (Erik Hedlunds och Alexandra Forslunds tjänsteutlåtande 

2024-02-20, dok nr 140802). 

  



 

Nordanstigs kommun 
Kommunstyrelsen 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 18(30) 

Sammanträdesdatum 

2024-03-12 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  

 

Forts. § 51 

 

Yrkanden 

Andreas Högdahl (NoP), med stöd av Ola Wigg (S) och Lars Hed (M) yrkar bifall 

till beredningsgruppens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på Andreas Högdahls yrkande och finner det 

antaget. 
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§ 42 Dnr 2024-000047 

Ansökan om bidrag för verksamhetsår 2024 BRIS 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Bevilja BRIS Region Nord 20 000 kronor i verksamhetsstöd för år 2024. 

2. Bidraget finansieras genom kommunstyrelsens förfogandemedel. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Barnens rätt i samhället (BRIS) Region Nord ansöker om 20 000 kronor i 

verksamhetsstöd för år 2024. 

BRIS är en organisation med stor samhällsnytta på många sätt. Därför föreslår 

kommunstyrelseförvaltningen kommunstyrelsen besluta att bevilja BRIS Region 

Nord 20 000 kronor i verksamhetsstöd för år 2024 samt att bidraget finansieras ur 

kommunstyrelsens förfogandemedel. 

Beslutsunderlag 

1. Ansökan om bidrag för verksamhetsår 2024, dok. nr. 139863. 

2. Verksamhetens yttrande över BRIS region Nord ansökan om verksamhetsstöd 

2024, tjänsteutlåtande, dok. nr. 140379. 

3. Omsorgsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beslutar att bevilja BRIS 

Region Nord 20 000 kronor i verksamhetsstöd för år 2024 samt att bidraget 

finansieras genom kommunstyrelsens förfogandemedel (omsorgsutskottets 

protokoll § 31/2024, dok nr 140835). 

Yrkanden 

Stefan Nybom (S) yrkar bifall till omsorgsutskottets förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på Stefan Nyboms yrkande och finner det antaget. 
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§ 43 Dnr 2024-000062 

Val av Kommunstyrelseberedning Strategi för gång- 
och cykelvägar 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Som ledamöter i kommunstyrelseberedningen Strategi för gång- och 

cykelvägar välja: 

Ola Wigg (S)  

Sigbritt Persson (S) 

Lars Hed (M) 

Johan Persson (C) 

Stefan Bergh (NoP) 

Eva Mossberg (SD) 

Anders Gillgren (V) 

Per-Ola Wadin (L) 

Vakant (KD) 

2. Som ersättare välja: 

Lena Svensson (S) 

Michael Wallin (M) 

Stig Eng (C) 

Johan Norrby (NoP) 

Jessica Olsson (SD) 

Petter Bykvist (V) 

Peter Åström (L) 

Vakant (KD) 

3. Utse Ola Wigg (S) som ledare och sammankallande för beredningen. 

4. Valen avser återstoden av mandatperioden 2023-2026. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen har i § 27/2024 beslutat att tillsätta en särskild 

kommunstyrelseberedning för att arbeta fram grunderna till en policy för gång- och 

cykelvägar i kommunen.  

Kommunstyrelsens ordförande leder beredningen och dennes parti får tillsätta 

ytterligare en ledamot med ersättare. Övriga partier som är representerade i 

kommunfullmäktige får tillsätta en ledamot och en ersättare. 

Vid dagens sammanträde ska ledamöter och ersättare väljas. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll § 27/2024, dok nr 140790. 
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Yrkanden 

Ola Wigg (S) föreslår Sigbritt Persson (S) som ledamot och Lena Svensson (S) som 

ersättare. 

Lars Hed (M) föreslår sig själv som ledamot och Michael Wallin (M) som ersättare. 

Stig Eng (C) föreslår Johan Persson (C) som ledamot och sig själv som ersättare. 

Andreas Högdahl (NoP) föreslår Stefan Bergh (NoP) som ledamot och Johan 

Norrby (NoP) som ersättare. 

Eva Andersson (SD) föreslår Eva Mossberg (SD) som ledamot och Jessica 

Olsson (SD) som ersättare. 

Petter Bykvist (V) föreslår Anders Gillgren (V) som ledamot och sig själv som 

ersättare. 

Lars Hed (M) föredrar Liberalernas förslag som är Per-Ola Wadin (L) som ledamot 

och Peter Åström (L) som ersättare. 

Inget förslag har inkommit från Kristdemokraterna. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på förslagen och finner dem antagna. 
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§ 44 Dnr 2024-000094 

Gunnar Greibers stipendium 2024 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Ett stipendium på 10 000 kronor beviljas till Annika Erixån för att tillsammans 

med en berättare gestalta och synliggöra ett kulturarv av historier och öden från 

Nordanstig. 

2. Ett stipendium på 32 000 kronor beviljas till Alice Lucas för att komma vidare 

i sitt nyfikna utforskande av olika material och tekniker under det avslutande 

påbyggnadsåret på Konstskolan Basis i Stockholm. 

3. Ett stipendium på 58 000 kronor beviljas till Maria Bengtsson för utveckling 

av sitt konstnärliga uttryck och fördjupning av sitt arbete under avslutande år 

på Umeå Konsthögskola. 

4. 2025 års stipendier hänskjuts till år 2026 och ska vara ansökt senast 

31 december 2025. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Gunnar Greibers stipendiefond bildades i samband med att Else Nyström Greiber i 

sitt testamente förordnat att hennes och hennes make Gunnar Greibers samtliga 

kvarvarande konstverk och en större summa pengar skulle tillfalla Nordanstigs 

kommuns konstnärliga verksamhet. En stipendiefond har bildats med inriktningen 

att främja konsten och det konstnärliga arbetet inom kommunen. 

Det är dags för kommunstyrelsen att besluta om utdelning ur Gunnar Greibers 

stipendiefond för år 2024. 

Den utsedda urvalsgruppen föreslår att stipendier utdelas till tre stipendiater till en 

summa om totalt 100 000 kronor.  

Vidare föreslår urvalsgruppen att 2025 års stipendier hänkjuts till år 2026 och att 

ansökningstiden sätts till 31 december 2025. 

Beslutsunderlag 

Urvalsgruppen föreslår att kommunstyrelsen beslutar att dela ut stipendier Annika 

Erixån, Alice Lucas och Maria Bengtsson till en sammanlagd summa av 100 000 kr 

för stipendieåret 2024 samt att 2025 års stipendier hänskjuts till år 2026 och ska 

vara ansökt senast 31 december 2025 (Erik Hedlunds och Alexandra Forslunds 

tjänsteutlåtande 2024-02-19, dok nr 140864 och 140866). 
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Yrkanden 

Eva Andersson (SD) med stöd av Johan Persson (C) och Stig Eng (C), yrkar att 

ärendet återremitteras för att i större utsträckning gynna lokala konstnärer. 

Tor Tolander (M) med stöd av Stefan Nybom (S) och Petter Bykvist (V), yrkar 

bifall till beredningsgruppens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på om ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde 

eller återremitteras och finner att ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde. 

Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 

Den som stöder att ärendet avgörs idag röstar Ja. 

Den som stöder att ärendet återremitteras röstar Nej. 

Omröstningsresultat 

Med åtta Ja-röster för att ärendet ska avgöras idag mot fem Nej-röster för återremiss 

antar kommunstyrelsen att ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde. 

 

Beslutande  Ja Nej Avstår 

Ola Wigg (S) ordf X 

Stefan Nybom (S) X 

Sigbritt Persson (S) X 

Lena Svensson (S) X 

Lars Hed (M)  X 

Magnus Sjöbom (M) X 

Tor Tolander (M) X 

Andreas Högdahl (NoP)  X 

Stig Eng (C)   X 

Johan Persson (C)  X 

Petter Bykvist (V) X 

Eva Andersson (SD)  X 

Eva Mossberg (SD)  X 

Summa  8 5  
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§ 45 Dnr 2024-000085 

Avsägelse från politiskt uppdrag, Ann-Sofie Lind (SD) 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Godkänna Ann-Sofie Linds (SD) avsägelse. 

2. Välja ny ledamot i omsorgsutskottet vid ett senare tillfälle. 

3. Välja Jessica Olsson (SD) som ny ledamot i kommunstyrelseberedningen för 

framtida fastighetsinvesteringar. 

4. Välja  Jessica Olsson (SD) som ny ledamot i beredningsgrupp för 

föreningsfrågor. 

5. Valen avser återstoden av mandatperioden 2023-2026. 

Sammanfattning av ärendet 

Ann-Sofie Lind (SD) har avsagt sig sina politiska uppdrag som ledamot i 

omsorgsutskottet, ledamot  i kommunstyrelseberedningen för framtida 

fastighetsinvesteringar och som ledamot i beredningsgrupp för föreningsfrågor. 

Kommunstyrelsen ska godkänna Ann-Sofie Linds avsägelse samt välja nya 

ledamöter på dessa poster för återstoden av mandatperioden 2023-2026. 

 

Beslutsunderlag 

Verksamheten föreslår att kommunstyrelsen beslutar att godkänna Ann-Sofie 

Linds (SD) avsägelse. Välja ny ledamot i omsorgsutskottet. Välja ny ledamot i 

kommunstyrelseberedningen för framtida fastighetsinvesteringar. Välja ny ledamot 

i beredningsgrupp för föreningsfrågor. Valen avser återstoden av mandatperioden 

2023-2026 (Erik Hedlunds och Eva Engströms tjänsteutlåtande 2024-02-29, dok  nr 

140938). 

Yrkanden 

Eva Andersson (SD) föreslår Jessica Olsson (SD) som ny ledamot i 

kommunstyrelseberedningen för framtida fastighetsinvesteringar samt som ny 

ledamot i beredningsgruppen för föreningsfrågor. Ledamot i omsorgsutskottet 

föreslår hon att det väljs vid ett senare tillfälle. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på Eva Anderssons förslag och finner det antaget. 
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§ 46 Dnr 2023-000206 

Rapportering av ej verkställda beslut enl. SoL för 
enheterna Barn och familj samt Vuxenstöd (och 
funktionshinder) 

Kommunstyrelsens förslag 

Kommunfullmäktige beslutar 

Godkänna redovisningen. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Enligt Socialtjänstlagen (SoL) och Lagen om stöd och service (LSS) är ansvarig 

nämnd skyldig att rapportera till fullmäktige när gynnande beslut enligt SoL och 

LSS inte är verkställda inom tre månader. Med gynnande beslut avses ett beslut om 

en beviljad insats. Nämnden ska även rapportera om en insats avbrutits och inte 

verkställts på nytt inom tre månader. Ett beslut som tidigare rapporterats som ej 

verkställt eller med avbrott ska rapporteras som verkställt när detta blir aktuellt. 

Rapporteringen avser ej verkställda beslut i enheterna Barn och familj- och 

vuxendelen i enheten Vuxenstöd och funktionshinder. Rapporten avser endast 

beslut enligt SoL. Beslut enligt LSS handläggs av andra delar i Social omsorg. 

Rapporten nämner fyra ärenden gällande kontaktfamilj, där dröjsmål mellan fem 

och nio och en halv månader uppkommit på grund av personalrelaterade skäl. 

Rapporten nämner också ett ärende gällande kontaktperson, där dröjsmål på sex 

månader uppkommit på grund av personalrelaterade skäl. 

Beslutsunderlag 

1. Rapportering ej verkställda beslut SoL för enheterna Barn och familj samt 

Vuxenstöd (och funktionshinder), kvartal 4 2023, dok. nr. 140564. 

2. Omsorgsutskottet föreslår att kommunfullmäktige godkänner redovisningen 

(omsorgsutskottets protokoll § 30/2024, dok nr 140834). 
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§ 47 Dnr 2024-000006 

Redovisning av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Godkänna redovisningen. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Enligt kommunallagen ska beslut som är fattade på delegation återrapporteras till 

kommunstyrelsen på nästkommande sammanträde. 

Vid dagens sammanträde redovisas följande delegationsbeslut: 

Fullmakt att föra Nordanstigs kommuns talan vid fastighetsärenden, dok nr 140931 

Omsorgsutskottets protokoll 2024-02-12 

Utbildningsutskottets protokoll 2024-02-13 

Ledningsutskottets protokoll 2024-02-13 
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§ 48 Dnr 2024-000007 

Delgivningar 

Kommunstyrelsens beslut 

Lägga delgivningarna till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Följande handlingar redovisas: 

Protokoll 

Hälsingerådet 2024-01-24 

Fiberstaden AB 2024-02-07 

Nordanstigs Fjärrvärme AB 2024-01-29, 2024-02-05 

Nordanstigs Bostäder AB 2023-12-18, 2024-01-17, 2024-01-26, 2024-02-05 

Företagshälsovårdsnämnden 2024-02-05 

Hälsinglands Utbildningsförbund 2024-02-05 

Hjälpmedelsnämnden (SAM) 2024-02-09 

Övrigt 

Sveriges Kommuner och Regioner (SKR): Överenskommelse om Omställning till 

en långsiktigt hållbar socialtjänst 2024 

Minnesanteckningar Ägardialog 2024-01-16 för Nordanstig Vatten AB 
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§ 49 Dnr 2024-000008 

Information och övriga ärenden 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Samhällsutvecklingen i kommunen 

Uppdra till näringslivsenheten att tillsammans med näringslivet utreda om den 

negativa trenden med ökat antal lediga lokaler för näringsverksamhet kan 

vändas. 

2. I övrigt godkänna redovisningen. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 

Under denna punkt kan ledamöterna informera varandra i olika ärenden och även 

väcka eventuella extraärenden. 

Extraärenden 

Samhällsutvecklingen i kommunen 

Stig Eng (C) påtalar att det står många tomma lokaler i Bergsjö och även i 

Harmånger. Han föreslår att näringslivsenheten träffar näringslivet och utreder om 

den negativa trenden kan vändas. 

Ordföranden ställer proposition på om förslaget kan överlämnas till 

näringslivsenheten för utredning och finner det antaget. 

Uppvaktning i samband med Plyfas tidigare huvudägare Jussi Juselius bortgång 

Med anledning av Plyfas tidigare huvudägare Jussi Juselius bortgång så undrar Stig 

Eng (C) om kommunen på något sätt kan hedra Jussis minne. 

Kommunchef Erik Hedlund informerar om att kommunen har uppvaktat med 

blommor till Jussi Juselius minne. 
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§ 50 Dnr 2023-000022 

Redovisning av pågående fastighetsprojekt och besök 
vid byggplats ny idrottshall i Bergsjö 

Kommunstyrelsens beslut 

Godkänna redovisningen. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen får regelbundet en redovisning av pågående fastighetsprojekt i 

kommunens regi. 

Projektledare Mac Herrmann och fastighetssamordnare Oskar Lange lämnar 

följande redovisning: 

Ny idrottshall i Bergsjö 

Isolering och takytskikt är monterat.  

Ytterväggar monteras löpande. 

Samordning brandskydd 2024-03-11. (befintliga hallen/nya hallen).  

Håltagning mot befintlig sim/idrott sker under påsklovet, V14. 

Arbeten ligger i fas för hallen. Länkbyggnaden (omklädningsdelen), ligger ca 11 

dagar efter tidplan pga snö och kyla. Rekab anser att de kommer att arbete ifatt 

tiden.  

Grävning för fjärrvärme, påbörjat.  

Arbetsmiljöverket kommer på besök 2024-03-13. 

KA samt Plan & Bygg besök den 2024-03-13. 

Kommunstyrelsen avslutar redovisningen med ett studiebesök. 

Ny förskola Stallet i Strömsbruk 

Projektering är stoppad på grund av att en kalkyl skall tas fram.  

Underlag för kalkylering är skickad till kalkylator.  

Ny kalkyl tas fram och presenteras i mars. 

Miljöinventering utförd, rapport framtagen.  

Planerad byggstart, under kvartal 3/2024. 

Homons ÅVC sopbilsgarage 

Garagedelen, avsynad och överlämnad till verksamheten. 

Interimistiskt slutbesked erhållet från Plan och Bygg.   

Färdigställande av kontor och omklädningsrum pågår. 

Nytt särskilt boende i Bergsjö 

Projektering pågår. Nästa projekteringsmöte, nr 3 blir den 2024-03-20. 

Dialog med bla MittSverige Vatten & Avfall ang. VA-anslutningar.  

Trädmarkering, fler träd måste tas ner för byggnaden. 

Komplettering av bygglovsansökan.  Markritningar skall tas fram. 
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Forts. § 50 

 

Förskolan i Gnarp 

Förlikning med Friendly Building AB har träffats. 

Särskild besiktning genomförd. 

Arbetet med att färdigställa förskolan har påbörjats. Brandskyddet är helt åtgärdat. 

Inväntar prisuppgifter på resterande delar. 

Lönnbergsskolan 

Invändig ommålning är färdigställd. 

Kontorslokaler Stöd och omsorg i kommunhuset 

Nya ytskikt på båda våningsplanen.  

Nytt kök på nedervåningen. 

Förbättrad ljudbild genom nya ljudabsorbenter i taken samt nya radiatorer. 

Förbättrad ljuddämpning mellan samtalsrum. 

Nytt, för hela kommunhuset, gemensamt konferensrum. 

Centralskolan i Bergsjö 

Korridorer och lärarrum målas om.  

Nytt studierum har byggts nere vid rektorns kontor. 

Kameraövervakningssystem installerat, inväntar lov för driftsättning. 

Bringstaskolan 

Omklädningsrummen i gymnastiksalen har målats om, flickornas omklädningsrum 

har fått ljudabsorbenter uppsatta. 

Nytt förråd för gymnastikutrustning byggs. 

Nya väggar sätts upp vid entrén för att skapa ett avskilt utrymme för bordtennis och 

bordsfotboll. 

Studiebesök 

Kommunstyrelsen besöker arbetsplatsen för den nya idrottshallen. 

 

 


